
20. sept. 2023 

Info/referat  

 
Til stede var: Asbjørn, Jette P., Jette A., Ulla, Lotte, Felizia og Mette (Lu-sek).  

Mødet havde følgende dagsorden 

1. Evaluering af Christianshavnerdagen 

2. Kommunikation 

3. Juletræstænding 

4. Nytårskur 

5. Evt. + næstemøde 

----------- 

1. Evaluering af Christianshavnerdagen  

Overordnet var det en god dag med de ressourcer, der er til rådighed. Der var mange gode indslag – 

herunder børneaktiviteterne. Lidt mere blandet forholdt det sig med foreningsboderne.  

De politiske foreninger kunne evt. opfordres til at lave noget på tværs – eller aktiveres på anden vis. De kan 

opleves lidt kedelige. Lokalhistorisk Forening var meget tilfredse. Glad Sol kunne have haft glæde af at være 

placeret ved siden af børneaktiviteterne.  

 

Debatterne var ok. Den første var fin – den anden lidt mere diffus.  

 

Generelle overvejelser  

Formålet med christianshavnerdagen er synligheden, fællesskab i bydelen, men det ville være fint med et 

større fagligt indhold. Det vil sige noget mere om tilbud i bydelen, flere foreninger mv. Man kunne også 

gøre noget mere ud af det politiske og have nogle tematiske hjørner. Engang var der debattelt, 

sundhedshjørne mv. til Christianshavnerdagen.     

- De øvrige arbejdsgrupper i lokaludvalget kan derfor opfordres til at bidrage med fagligt indhold til 

dagen.  

- Det er ønskværdigt med flere foreningsboder generelt. Lokalhistorisk forening opfordres derfor til 

at skrive ”et partsindlæg” til Christianshavneren om deres oplevelse af at være med på 

Christianshavnerdagen. 

- Biblioteket kunne være en vigtig sag at få med på Christianshavnerdagen. 

Er det en svækkelse af C-dagen, at den ligger så tæt op ad loppemarked og kunsthåndværkermarked 

weekenden forinden? Skal de to begivenheder slås sammen?  

- Nej. Arrangementerne skal ikke slås sammen. Det er to forskellige arrangementer med hvert deres 

sigte.  

Det er samme placering, men Christianshavnerdagen kan sagtens afholdes andre steder i byen. Det kan 

være en god idé at flytte begivenheden til et andet sted, hvis der er en anledning eller lign. og så aktivere 

lokalområdet i den nye placering.  



- Kort sagt - det er en god idé at være lidt mere mobil. 

Det endelige budget for dagen er ikke bogført endnu. Derfor blev dette ikke behandlet. 

2. Kommunikation  

Ang. lokaludvalgets kommunikation 

- Mette eftersender presseliste  

- Gode emner fra sidste lokaludvalgsmøde bør forfølges 

 turismeskat – opfølges fx med turbåde på el og retten til at udleje  

-  jordtransport – afventer svar fra By og Havn (modtaget 21 sept.) 

-  Tag café  Vinklen skal afklares noget mere / er det proces eller pergolaen som er problemet. 

Sekretariatet vender den med Asbjørn yderligere.     

Lokaludvalgets hjemmeside skal suppleres med:  

- Mette undersøger reglerne for at uploade lister med Repræsentantskab og suppleantliste på 

lokaludvalgets hjemmeside. Ikke alle vil have deres oplysninger på hjemmesiden og GDPR-reglerne 

skal overholdes. Mette undersøger sammen med Christian.  

 

- Samtlige modtagere af Havnens Pris skal opdateres på hjemmesiden. Hvem fik den i 2010? 

 

- Referater på Kommunens hjemmeside fremgår ikke fra perioden april 2009 til oktober 2012. Mette 

undersøger, om der kan gøres noget ved det.  

3. Juletræstænding - Lørdag 2/12 - kl. 16-17. 

- Det er Felizia, der hjælper med afviklingen fra sekretariat.   

- Træet skal være med lys, og det må gerne bestilles. Hvad er prisen på pynt?– sekretariatet 

undersøger. 

- Lokaludvalget kan melde ud, at ”vi savnede også lyset på træet”.  

- Jette P. booker brandbiler til juletræet  

- Rakettænder skal bestilles  sekr. 

- Forretningerne omkring torvet skal inviteres ind. Der skal udformes et brev til butikkerne rundt om 

torvet.  Sekr. udformer et brev. 

- Jette har kontaktet bestyrelsesformanden for SuperBrugsen for at få et samarbejde i gang.  

- Musikloftet og børnekor fra Christianshavns Skole kunne inviteres  sekr. kontakter 

- Lydmand Moto – sekr. kontakter.   

- Strøm til forstærket lyd.   

- Serveringen til juletræstændingen droppes.  

- Lokaludvalget ønsker umiddelbart ikke at uddele juleboller mv.  

- Bestyrelsesformanden for SuperBrugsen kan sendes op i liften og tænde træet.    

- Christianshavns Beboerhus  vil de være med? 

4. Nytårskur 

Felizia undersøger, om Acoustic Idiots vil spille til nytårskuren den 11/1-2024 i tidsrummet 21.00-23.00. 

 

5. Evt. og næste møde  Næste møde onsdag den 11/10 kl. 13-15. 


